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درمکتب امام

خط اصولی دفاع از مستضعفین را حفظ کنیم
تلاشــمان را بنماییم تا به هر صورتی که ممکن اســت خط اصولی دفاع از 

مستضعفین را حفظ کنیم. مسئولین نظام ایرانِ انقلابی باید بدانند که عده ای از 

خدا بیخبر برای از بین بردن انقلاب هرکس را که بخواهد برای فقرا و مستمندان 

کار کند و راه اســلام و انقلاب را بپیماید فوراً او را »کمونیســت« و »التقاطی« 

می خوانند. از این اتهامات نباید ترسید.
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نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

بیش از این ترامپ را عصبانی نکنید
 موشکی را هم بدهید !

صفحه10
پنجشنبه۲۴اسفند1۳۹۶
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سرویس سیاسی-
روزنامه زنجیره ای بهار در یادداشتی با عنوان »عبور از تیلرسون« نوشت: »دونالد ترامپ، رئیس جمهور ایالات متحده 
بالاخره تصمیم خود را گرفت و رکس تیلرسون را از وزارت امور خارجه این کشور برکنار کرد... اگر تا به امروز نسبت به 
عدم توجه دولت  ترامپ در موضوع اجرای مفاد برجام  تردیدی وجود داشت امروز دیگر می توان با اطمینان بالایی این 
نکته را مطرح کرد که به زودی شاهد خروج ایالات متحده از توافق هسته ای خواهیم بود... توضیح بیشتر آنکه تا مدت 
اندکی دیگر رئیس جمهور آمریکا می باید نظر خود درباره ادامه اجرای برجام و یا خروج از آن را اعلام کند... حال پرسش 
اساسی این است که با وجود چنین نشانه هایی موضع مشخص ایران در قبال این موضوع چیست؟ آیا تصمیم گیران ارشد 
نظام نســبت به این موضوع بســیار مهم توجه کافی را دارند و یا همچنان به همان سیاست گذشته در قبال اختلافات 

ایران و غرب ادامه خواهند داد؟!«.
در این باره گفتنی است که بر اساس شواهد موجود دولت ترامپ هم برجام را می خواهد و هم تحریم ها را. راهبرد 
دولت ترامپ، دست بالا گرفتن در قبال ایران برای اعمال سختگیری، آغاز مجدد مذاکره، فزون طلبی و تحمیل برجام جدید 
)موشکی، منطقه ای و...( است. در این ارتباط، تمدید تعلیق ۹۰ روزه تحریم ها و بالا نگاه داشتن ریسک سرمایه گذاری 
در ایران، تصویب و اعمال تحریم های جدید علیه ایران و اعلام عدم پای بندی ایران به برجام از ارکان این راهبرد است.
از ســوی دیگر دولت آمریکا برای تســلیم کردن جمهوری اسلامی ایران قطعا به کمک بازوانی در داخل ایران نیاز 
خواهند داشــت، اهمیت این عناصر داخلی یا شــبکه اقتصادی - رسانه ای همکار غرب در داخل کشور از آنجاست که 
این جریان تا دیروز با دادن آدرس های غلط به افکار عمومی و با بزک کردن آمریکا، کلید حل مشــکلات را در تعامل 
گسترده با غرب نشان دهد، اکنون و پس از نقض عهدهای مکرر آمریکا و عدم دستیابی ایران به منافع حداقلی در برجام 
در پهنه گســترده ای از رســانه های داخلی با هراس افکنی و مهندسی ترس، ادعاهای مراکز استراتژیک آمریکایی مبنی 
بــر قریب الوقــوع بودن جنگ درصورت بر هم خوردن برجام القا می کند و به دنبال زمینه چینی برای مذاکرات مجدد با 

آمریکا هستند تا این بار قدرت موشکی و منطقه ای ایران قربانی شود.
به واقع آمریکا به این جریان امید بســته تا بتواند با کمک آنها دوران جدیدی از فشــار را دوباره آغاز و کشور را به 
موافقان ســازش و امتیازدهی بیشــتر و مخالف آن دو پاره کند. جریانی که آمریکا طمع کرده که دوباره تلاش خواهند 

کرد تسلیم را تئوریزه کنند و آنها مهم ترین سرمایه های ترامپ در ایرانند.
کاهش سرمایه گذاری در پسابرجام، تقصیر توان موشکی است!

روزنامه آفتاب یزد در مطلبی نوشت:»برجام موجب بهبود تعامل ما با جهان در همه زمینه ها شده بود، اما متاسفانه 
یک هفته پس از آن ما با پرتاب موشــک به جامعه بین الملل ســیگنال هایی ارسال کردیم که بر تجارت با شرکت های 

غربی تاثیر گذاشت. سیاست دفاعی ما باید با سیاست اقتصادی مان هماهنگ باشد«.
روزنامه های زنجیره ای در سال ۹4 با جنجال رسانه ای، تمامی امور حتی آب خوردن مردم را به توافق هسته ای گره 
زده و تاکید کردند که در روز اجرای برجام تمامی تحریم ها یکباره لغو شــده و ســرمایه گذاری خارجی به کشور سرازیر 

خواهد شد و گشایش اقتصادی برای عموم مردم ایجاد می شود.
در مقابل، منتقدان تاکید داشتند که دوگانه  هسته ای- معیشت بهانه است و هدف دشمن، از بین بردن مولفه های 

قدرت ساز ایران است. اما مدعیان اصلاحات بدون هیچ پاسخ کارشناسی صرفا به فحاشی به منتقدان می پرداختند.
روزنامه اعتماد- تیر۹4- در مطلبی نوشــت: »اصولگرایان بارها اعلام کرده بودند که هســته اي بهانه و خاکریز اول 
غربي ها اســت. اگر ما در زمینه هســته اي کوتاه بیاییم و توافق کنیم غربي ها سر وقت پرونده هاي دیگر از جمله حقوق 
بشر و بهانه هاي دیگر خواهند رفت. از این بابت هم روشن خواهد شد که آنها در  اشتباه بوده اند و مسائل حقوق بشر یا 

سیاست هاي ایران در منطقه خاورمیانه ارتباطي با موضوع هسته اي پیدا نمي کند«.
برخلاف ادعای روزنامه های زنجیره ای، کاهش سرمایه گذاری خارجی در پسابرجام، نه تنها هیچ ارتباطی به مسئله 

موشکی ندارد بلکه به دلیل متن بسیار ضعیف برجام و نقض مکرر این توافق از سوی آمریکاست.
آسوشیتدپرس چندی پیش در گزارشی نوشته بود: »شرکت ها و بانک های بین المللی از وزارت خزانه داری آمریکا 
خواســته اند با صدور یک دســتورالعمل مکتوب به تشریح قواعد و قوانین تعامل با ایران بپردازد ولیکن دولت آمریکا به 
عمد از صدور هر گونه ســند مکتوب در این باره امتناع کرده اســت بنابراین شرکت هایی که قصد ورود به ایران را دارند 

فعلًا در این باره دست نگه داشته اند«.
آنکتاد )کنفرانس تجارت و توسعه سازمان ملل( که مرجع رسمی آمار جذب سرمایه خارجی در دنیا است در اوایل 
امســال در گزارشــی اعلام کرد که ایران از ســال ۹۲ تاکنون در جذب منابع نزولی عمل کرده و در سال ۹۵ نسبت به 
۹4 به منفی ۵۱ درصد رسیده است. درحالی که رئیس جمهور وعده جذب ۳۰ میلیارد دلاری سرمایه گذاری خارجی در 
پسابرجام را داده بود و برای سال ۹۵ نیز حدود ۱۱ میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی مصوب شده بود، آمارهای رسمی 

نشان می دهد تنها ۲ میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی در سال گذشته جذب شده است!
وقت مجلس را با استیضاح وزرا هدر ندهید!

روزنامه زنجیره ای شرق در یادداشتی به استیضاح وزرا در مجلس دهم پرداخته و با وجود اینکه آخوندی و ربیعی 
توانسته اند با رای نمایندگان به کار خود ادامه دهند نوشت وقت گرانبهای مجلس را با این کارها به هدر ندهید!

در بخشــی از این یادداشــت آمده اســت: »تأکید اصلاح طلبان که بعضا سابقه نمایندگي مجلس را هم در کارنامه 
دارند، این بود که اهرم هاي نظارتي مجلس باید در جاي مناســب به کار گرفته شــود تا وقت پارلمان که هر دقیقه آن 
هزینه هایي ســنگین دارد، صرف مســائل جدي مردم و اصلاح قوانین در راستاي توسعه پایدار شود؛ اما به باور نگارنده، 

باید آسیب شناسي رفتار برخي نمایندگان مجلس را در جاي دیگري جست وجو کرد.«
نویســنده در ادامه بار دیگر ادعای مدعیان اصلاحات و جریان انحرافی علیه شورای نگهبان را تکرار کرده و نوشته 
است: » فقدان حضور اصلاح طلبان پیشرو و به تبع آن، فقدان تشکیلات پذیرفته شده در این جریان، مي تواند به سرمایه 
اجتماعي گرانبهاي آنان آسیب بزند. به نظر مي رسد براي کار سیاسي و انتخاباتي، باید حداقل هایي را در نظر گرفت و 
مادامي که لایه هاي پنجم و ششم نیروهاي شناخته شده این جریان نمي توانند از شرایط نظارتي فعلي عبور کنند، باید 

در ارائه فهرست هاي انتخاباتي تأمل بیشتري کرد. اصولگرایان شناخته شده نیز در وضعیت موجود مسئول هستند.«
درباره این یادداشت دو نکته مهم را باید مورد  اشاره قرار داد نخست آنکه برای مدعیان اصلاحات مجلس مطلوب 
مجلسی است که به دولت مورد تائید آنان کاری نداشته باشد، نه استیضاحی در این مجلس مطرح و نه سوالی از وزرا 

و یا رئیس جمهور پرسیده شود!
پیش از برگزاری انتخابات مجلس دهم مدعیان اصلاحات این را به صراحت اعلام کردند که مجلس خوب مجلسی 
است که به سمت سوال و استیضاح حرکت نکند و با وجود اینکه در روزها و ماه های گذشته همراهی مجلس با دولت 
به عیان مشخص شده است دولت این مجلس همراه را نیز برنمی تابد و به دنبال اعطای حق انحلال مجلس بر خلاف 
قانون اساسی به رئیس جمهور است که مطلق العنان هر چه خواست و بدون هراس از سوال و مزاحمت مجلس انجام دهد!

نکته دوم اینکه مدعیان اصلاحات همواره مقابل نهادهای قانونی کشور از جمله شورای نگهبان دست به جنجال سازی 
زده اند، با اینکه قانون اساسی نظارت بر انتخابات مجلس شورای اسلامی و دیگر انتخابات ها از جمله ریاست جمهوری را بر 
عهده شورای نگهبان گذاشته است جریان اصلاحات همیشه علیه شورا دست به دروغ سازی و جنجال آفرینی زده است.
کافی اســت به آمار افراد ثبت نام کننده و تائید صلاحیت ها توجه شود تا مشخص گردد برای هر کرسی نمایندگی 
ده ها نفر تائید صلاحیت شــده بودند و گزینش نه میان دو یا ســه نفر که میان ده ها نفر صورت می گیرد و حال با این 

وجود سخن گفتن از رد صلاحیت ها به عناوین مختلف جز دروغ گویی آشکار چه می تواند باشد؟!
آقای نماینده! حداقل روزنامه خودرا می خواندید

روزنامه اعتماد، در شماره دیروز سخنان مدیر مسئولش الیاس حضرتی را که در جلسه استیضاح عباس آخوندی، 
وزیر راه و شهرسازی ایراد شده بود منتشر کرد.

در این گزارش آمده است: الیاس حضرتي، نماینده تهران دیروز در جلسه استیضاح وزیر راه و شهرسازي به عنوان 
مخالف استیضاح وزیر راه سخن گفت و با بیان اینکه »باید امروز موضوع استیضاح را بهانه اي براي بررسي موضوع مهم 
کشوري قرار دهیم«، گفت: »ما عادت داریم که در زماني که بحران در کشور پیش مي آید به جاي اینکه صبورانه علت 
را بررسي کنیم شروع به زدن مي کنیم. زماني که وزیر هنوز در بحران بود به جاي روحیه دادن به او استیضاح مي کنیم 

این کار با عجله بود و بهتر بود منتظر نتیجه جعبه سیاه مي ماندید.«
این گزارش در ادامه افزوده است: ]حضرتی[ یادآور شد: »آیا ما اعتقاد داریم که باید لابي  کنیم و رفت و  آمد کرده و 
به همه بلي بگوییم و خود را به بودجه سنواتي عمراني محصور کنیم یا اینکه به روش مدیریت باز و با نگاه تجارت جهاني 
و در نظر گرفتن فرصت هایي که در جهان وجود دارد معتقدیم؟... بنده امروز از شخص آخوندي دفاع نمي کنم که ایشان 
فرزند آیت الله آخوندي و از فرزندان آذربایجان اســت، امروز مي خواهم از ضرورت مدیریت پویا و زنده دفاع کنم. آقاي 
آخوندي به جاي محدود شدن به بودجه عمراني در راستاي استفاده از امکانات سرمایه گذاري خارجي اقدام کرده است.«

حضرتی افزوده است: »... به کدامین گناه قرار است آخوندي استیضاح شود؟ به خاطر اینکه پرچمدار نوسازي هوایي 
شده در دنیایي که همگان علیه ما بسیج شده اند باید استیضاح شود.«

باید به نماینده محترم تهران یادآور شد که وزیر راه و شهرسازی نه به دلیل سقوط هواپیما تهران – یاسوج بلکه به 
دلایل بی شمار دیگر باید استیضاح می شد. نماینده تهران برای پی بردن به یکی از آن دلایل به گزارش منتشر شده در 
روزنامه خودشان در مهر ۹6 مراجعه می کردند. ضمن آنکه  ای کاش نماینده تهران یادآور می شدند که آقای وزیر مورد 
حمایتشــان چه تحول مدیریتی ایجاد کرده اند و کارنامه ایشــان به جز خرید چند هواپیما چیست؟!  ای کاش اقدامات 
صورت گرفته وزارت توسط راه و شهرسازی پیرامون بزرگراه ها و راه های روستایی را ذکر می کردند. و صد البته که اگر 

مصادیقی بودند ایشان می گفتند و در این کلی گویی نمی ماندند.
روزنامه اعتماد- مهر ۹6- در گزارشی با عنوان »مسکن اجتماعی، رویایی که تعبیر نشد؛ قصه هزار و یک شب طرح 
اختصاصی عباس آخوندی« نوشــته بود: »مسکن اجتماعی؛ نه معنی مشخصی دارد و نه همتی برای اجرا. این طرح را 
عباس آخوندی، وزیر راه و شهرسازی در ابتدای دولت یازدهم بود که مطرح کرد؛ درست زمانی که می گفت طرح مسکن 
مهر »مزخرف« است، مدعی بود مسکن اجتماعی که حالا به نوعی آن را پروژه »اختصاصی« خود می خواند، کاستی های 
طرح مســکن مهر را ندارد. می گفت طرح کاملی اســت که اگر اجرایی شود، مشکل مسکن در کشور ریشه کن می شود. 

اما جز یک طرح پژوهشی و چند سخنرانی که خود او انجام داد، مسکن اجتماعی همواره در هاله ای از ابهام ماند.«

چقدراحساسمسئولیتمیکنیم؟
همه ادیان بر این مسئله اتفاق نظر دارند که عامل سعادت، ایمان 
به خدا در دل و انجام عمل صالح اســت؛ قرآن نیز در آیات متعددي 
ایمان و عمل صالح را عامل ســعادت انســان معرفي مي کند. اما در 
 هیــچ یک از ادیان به اندازه اســلام بر رابطه مؤمنان با یکدیگر تأکید

 نشده است.
رابطه مؤمنین در جامعه ایمانی، رابطه ای پیوسته، واحد و ناگسستنی 
اســت؛ همان گونه که اندام هاي مختلف یک پیکــر، با وجود وظایف 
اختصاصي خود، همگي در راستای یک هدف و در یک قالب کلی قرار 

دارند؛ جامعه ایمانی نیز این گونه است.
جامعه ایمانی؛ جامعه ای خیرخواه برای یکدیگر

اینکه مؤمنین نگران یکدیگر باشند و بر کارهاي هم نظارت کنند، 
از جمله اموری است که خداوند برای مؤمنین تشریع کرده است. البته 
در فرهنگ غربی، نباید کاری به کار دیگران داشت و هر کسی مسئول 
اعمال خویش اســت؛ اما در جامعه ایمانی چون همه، عضو یک واحد 
هستند، نسبت به هم مســئولند؛ زیرا وظیفه دارند خیرخواه یکدیگر 
باشند و نمی توانند سقوط و تنزل اعضای دیگر را ببینند؛ چون سقوط 

هر عضو در واقع سقوط خودشان تلقی می شود.
براســاس آیات و روایات، امر به معروف و نهی از منکر بزرگ ترین 
فرائض است، اگر این وظیفه انجام شود، سایر واجبات و احکام نیز اجرا 
خواهد شــد و اگر این وظیفه ترک شود، ضمانتی برای اجرای احکام 

دیگر وجود ندارد.
قبل از انقلاب اسلامی، حتی بسیاری از مؤمنان، کمتر نگران انجام 
وظیفه خود در قبال دیگر اعضای جامعه بودند، امر به معروف و نهی از 
منکر، قرن ها مهجور مانده بود، تا زماني که خداوند متعال امام راحل)ره( 
را برانگیخت. امام)ره( معجزه اي الهی بود که خدا او را از قشر مستضعف 
جامعه برگزید و چنین عظمت، ابهت و نفوذ کلمه ای به وی عطا کرد.

حضرت امام)ره( وظیفه خود را به خوبی انجام داد و رفت، شــهدا 
نیز با فدا کردن جان خود، به بهترین وجه، وظیفه خود را انجام دادند؛ 
افرادی با تحمل شکنجه ها در زندان های شاهنشاهی، امتحان خود را 
پــس داده و رفتند؛ اما باید ببینیم ما چه کاره ایم؟ آیا ما که به برکت 
خون شهدا، شــکنجه ها، صبرها و استقامت هاي آنها، وارث جامعه ای 
امن با مزایای بسیار ممتاز هستیم، به وظیفه خود عمل کرده ایم؟ البته 
جامعه کمبودهایی هم دارد که برخی از آنها طبیعی است، اما بخشی 
از این مشکلات به دلیل کوتاهي برخی از افراد در انجام وظیفه است. 
وجود برخي مشــکلات و کمبودها نبایــد موجب فراموش کردن 
نعمت های خدا شــود، با مقایسه اي ساده بین کشور خود و کشورهای 
همســایه می توان ارزش یکی از این نعمت ها، یعنی امنیت را دانست. 
امروز امنیت کشور ایران حتی از برخي کشورهاي پیشرفته دنیا بهتر 
است. مگر رسانه های معتبر دنیا اعلام نمی کنند که در آمریکا روزانه به 
طور متوسط نزدیک به 4۰ نفر از روی ظلم کشته می شوند؟! این، یعنی 
علیرغم این همه پیشــرفت و با وجود قوانین و امکانات برای مدیریت 

جامعه، باز هم امنیتشان در وضع مطلوبي نیست. 
وجود مشکلاتی مانند بیکاری، گرانی و بهره اندک بسیاري از مردم 
از نعمات مادی باید با تصمیمات و مدیریت صحیح مسئولان حل شود؛ 
زیرا عامل بسیاري از این کمبودها و مشکلات خودمان هستیم؛ چون 
گاهی راه های مناسبي برای حل مشکلات وجود دارد که براي پیمودن 

آنها تنبلی کرده ایم یا از آنها غافل مانده ایم.
ما به حماسه آفرینی های شهدا و رزمندگان در دوران دفاع مقدس 
افتخار می کنیم، اما این امر جای تکلیف ما را نمی گیرد. ما باید ببینیم 
تکلیفمان چیست و چه باید بکنیم. در حال حاضر ما جیره خوار سفره اي 
هستیم که دیگران گسترده اند و این امنیت را در سایه تلاش های دیگران 
داریم؛ ما باید ببینیم خودمان چه کرده ایم و چه باید بکنیم. ما نیز باید 

سفره ای بگسترانیم که آیندگان از آن بهره مند شوند.
اهتمام نسبت به اصلاح وضع جامعه از جمله مهم ترین وظایف است. 
در زیارت امام حسین )ع( شهادت می  دهیم که او امر به معروف و نهی 
از منکر کرد؛ ما نیز اگر تابع سیدالشهداء)ع( هستیم، باید راه او را ادامه 
دهیم، حتی اگر به شهادت بینجامد. حفظ کردن این روحیه مقدمه ای 

است برای اینکه بتوانیم تکالیف خود را انجام دهیم.
اگر راحت طلبی، آســایش و دنیازدگی بر ما غالب شــد، دلمان با 
شــهادت انسی نخواهد داشت و حتی از احتمال شهادت فرزند نیز به 
وحشــت خواهیم افتاد؛ در حالی است که برخی افراد بعد از شنیدن 

خبر شهادت فرزندشان سجده شکر به جای آوردند. 
ضرورت ایجاد روحیه شهادت طلبی

 در نسل جدید
به ما یاد داده اند که هر روز با خواندن زیارت نامه امام حسین)ع( آرزو 
کنیم که ای کاش همراه با آن حضرت در کربلا به شهادت می رسیدیم، 
برای اینکه بتوانیم در لحظه وقوع هر یک از امتحانات الهی از آن سربلند 
بیرون بیاییم، باید قبل از آن، چنین روحیه ای را در خود ایجاد کنیم 
و آماده فدا کردن جان باشیم. کسی که بتواند از جان بگذرد، گذشتن 

از مال برای او ساده تر است.
خداوند متعال با قیام امام خمیني)ره( و پیروزی انقلاب اســلامی 
بر ما منت نهاد و چنان تحولی در جامعه پدید آورد که حتی نوجوانان 
۱۲-۱۳ ســاله آرزوی شهادت می کنند و برای شــهادت، به دیگران 
التماس دعا می گویند! در شرایطی که از هر گوشه عالم فساد می بارد، 
چنین گل های پاکی روییده اند که در دنیا بی نظیرند و نهایت آرزویشان 
شهادت در راه خداست؛ این عنایتی است که خداوند به برکت انقلاب 

به ما کرده است.
برای تربیت نســل آینده به منظور حفــظ ارزش هاي انقلاب باید 
کوشــید. با داد و فریاد و دســتور دادن، تربیت حاصل نمی شود؛ باید 
شیوه رفتار با فرزندان را آموخت و به گونه ای با آنان سخن گفت که آن 
را درک کنند و حقیقت را بشناســند، تا در نتیجه، نسل آینده بتواند 

حافظ ارزش هاي انقلاب باشد.
روح همه این امور، از عمل به تکلیف تا تربیت نسل آینده این است 
که بدانیم هر یک از ما نســبت به افراد دیگر جامعه مسئولیت داریم. 
مبادا روزی بیاید که حتی افراد یک خانواده نســبت به هم احســاس 

مسئولیت نکنند.
 بیانات آیت الله مصباح یزدي )دام ظله( 
در همایش ناظران شورای نگهبان؛ قم؛96/10/15

زلال بصیرت روزهای  پنجشنبه منتشر می شود.

سومین شــاخصه در شناسایي بافت هاي فرسوده 
براساس مصوبه شوراي عالي شهرسازي و معماري ایران، 
نفوذناپذیري بیان شده است نفوذناپذیري به وسیله این 

مرجع عمراني کشور این گونه تعریف شده است:
بلوک هایي که ۵۰٪ و یا بیشتر از شوارع و معابر آنها 
داراي عرض کمتر از 6 متر هســتند فرسوده محسوب 
شــده و راه حل ســاماندهي این فرسودگي، تخریب و 
نوسازي این گونه مناطق شهري است. با این بیان معیار 
فرسودگي بافت عدم تردد سهل و آسان اتومبیل و به قول 
کارشناسِ قائل به طرح ساماندهي بافت هاي فرسوده، 
دسترسي آمبولانس و ماشین هاي آتش نشاني به ابنیه 
است که موجب محرومیت این گونه از بافت ها از خدمات 
ایمني و بهداشتي خواهد بود. در واکاوي این شاخصه 
باید توجه کرد که منطقا در تطابق میان بافت شهري 
و تجهیزات شهري، باید تجهیزات را به قواره بافت آورد 
و نه برعکس. این تجربه را که ســال ها پیش در درس 
مرمت شــهري، از استاد خود آموخته بودم در سفر به 
یکي از کشورهاي شرقي به چشم دیدم که با طراحي 
ماشــین هاي ریز نقش امکان تردد در معابر بافت هاي 

قدیمي شــهرهاي خود را فراهم آوردند و با استفاده و 
بهره گیري از دیگر تمهیدات مدیریت شهري همچون 
دوچرخه، کالســکه و ماشین هاي برقي میان دو مقوله 
دسترســي و پایداري، وفاق ایجاد کردند. در حالي که 
در کشور ما سال هاست امر تعریض معابر تلقي به قبول 

شده و راه حل قطعي شناخته مي شود. 
بدیهي است آنچه موجب احساس نیاز به تعریض 
معبر را فراهم آورده تراکم و انباشــت ترافیک است 
که خود به ســبب تقاضاي ســفر به این محدوده از 
شهرهاست. این تقاضاي سفر به سبب کاربري هاي 
فعال و دعوت کننده مي باشــد که در بدنه ها و جدار 
این بافت هاي زنده، در حال فعالیتند. حال اگر طبق 

آموزه مهندسي شهرسازي رایج، این متقاضیان سفر 
درون شــهري را تحت عنوان تعریض معبر بتراشیم 
و ناکارآمــد کنیم، عبور و تردد به چه مقصدي معنا 
و مفهوم مي یابد؟ هر چند این نگاه توســعه شهري 
از ســال ها قبل و براي تطبیق با عصر ماشــین در 
آکادمي هاي شهرسازي یکه تازي مي کرده است اما در 
جاي خود پرسش جدي در مباني توسعه شهري براي 
عبور از ســاحت سنت به مدرنیته در امر شهرسازي 
کشور ما است. توقع ما از متولیان عمراني شهرها با 
مدیریت فعلي، درک و تحلیلي در این سطح نیست 
اما در مباني خود ساخته اي که از امر بافت فرسوده 
تهیه و تقدیم کرده اند توقع پاسخگویي به تناقضات 

موجود در ساماندهي شهري و توسعه شهرها وجود 
دارد تا آنچه حاصل اندیشــه طراحان و برنامه ریزان 
شهري آنان است تا انتها بازخواني و بازنمایي گردد. 
و حتي به صورت یک نمونه اجرا و ارزیابي شــود تا 
تضاد و تناقض آشــکار آن مباني با توســعه شهري 
پایدار آشــکار گردد. قطعا عرض 6 متر معابر، امروزه 
پاسخگوي تردد سواره براي اهالي این مناطق نبوده 
و چاره اي مي طلبد اما این چاره جویي باید در جهت 
حیات بافت هاي قدیمي و رفع مضایق و کمبودهاي 
آنها باشــد و ناکارآمد دانستن بافت زنده شهري به 
سبب عدم تناســب آن در مقیاس صنعت، یکسان 
انگاري دو ســاحت مختلف از جامعه شهري است و 
در کشــورهاي توسعه یافته نیز این راه طي نشده و 

رسمیت ندارد.
در مطلع تمدن نوین اسلامي، بستر سازي شهرهایي 
با قابلیت کالبدي در این ساحت، مستلزم درک عمیق 
از هویت شهري است که با مباني متخذ توسط شوراي 

عالي معماري و شهرسازي مغایر و بلکه بیگانه است.
* کارشناس ارشد معماری و شهرسازی
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تعریض معابر راه حل یا دردسر
رضا کرمی *

نمایندگان مجلس به استیضاح وزیر جهاد 
کشاورزی رأی مخالف داده و وی را در رأس این 

وزارتخانه ابقا کردند.
نشست بررسی اســتیضاح محمود حجتی وزیر 
جهاد کشــاورزی دیروز برگــزار و وکلای ملت پس 
از شنیدن ســخنان موافقان و مخالفان استیضاح و 
دفاع وزیــر از عملکرد خود به این اســتیضاح رأی 

مخالف دادند.
براساس این گزارش، محمود حجتی با ۱۰۵ رأی 
موافق، ۱۱7 رأی مخالف و 7 رأی ممتنع از مجموع 
۲۲۹ نماینده حاضر در جلسه علنی مجلس در رأس 

وزارت جهاد کشاورزی ابقا شد.
موافقان استیضاح چه گفتند؟!

علی وقف چــی نماینده زنجــان در موافقت با 
اســتیضاح وزیر کشــاورزی گفت: به کارگیری افراد 
بازنشســته و همچنین غیرمتخصص در مسندهای 
وزارت کشــاورزی و مواردی از این دست باعث شده 
کشــور به جای نگاه علمی به کشــاورزی به صورت 

مدیریت سنتی و ناکارآمد اداره شود.
حسن نوروزی نماینده رباط کریم نیز در موافقت 
با استیضاح وزیر کشــاورزی گفت: در وزارت جهاد 
کشاورزی لابی گری ها و رشوه هایی وجود دارد، دولت 
چقدر باید برای این رشو ه های وزارت جهاد کشاورزی 

خسارت دهد.
نادر قاضی پور نماینــده ارومیه نیز گفت: آقای 
حجتــی! چرا برای جلوگیری از محصولات تراریخته 
اقدامی نمی کنید، این محصولات مشکلات زیادی را 
برای محیط زیســت و انسان ها به دنبال دارد، چرا از 

واردات بی رویه برنج جلوگیری نمی کنید؟ 
نماینــده ارومیــه گفت: آقای حجتــی! وزارت 
کشاورزی تعطیل شده و به وزارتخانه واردات تبدیل 

شده است.
صدیف بــدری نماینده اردبیل نیز با بیان اینکه 
واردات محصولات تراریخته سلامت و امنیت غذایی 
کشور را نشــانه رفته، گفت: متأسفانه هیچ اراده ای 
در وزارت کشــاورزی و شخص آقای وزیر برای حل 

مشکلات بخش کشاورزان وجود ندارد.
زهرا ســعیدی نماینده مبارکه نیز با بیان اینکه 
باغداران بهترین سیب را تولید می کنند ولی نمی دانند 
کجا نگهداری کنند و چگونه بفروشند، گفت: وقتی 

باغداران ما هزاران تن سیب در سردخانه داشتند ما 
آب سیب مکزیکی وارد کردیم.

مهرداد لاهوتی نماینده لنگرود نیز با اشــاره به 
واردات محصولات تراریخته برخلاف برنامه ششم و 
با اســتناد به نامه سازمان بازرسی، گفت: وزیر جهاد 

کشاورزی سرطان را در کشور رواج داده است.
وزارتخانه  حجتی  اســتیضاح:  مخالفان 

ورشکسته را رونق داد
حبیب الله نیکزادی نماینده بم نیز در مخالفت با 
اســتیضاح وزیر کشاورزی گفت:  آقای حجتی زمانی 
که وزارتخانه کشــاورزی را تحویــل گرفت، در آن 
زمان وزارتخانه ای ورشکســته بود که آقای حجتی 

آن را رونق داد.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده رشت نیز 
در دفاع از وزیر کشاورزی با  اشاره به افزایش صادرات و 
کاهش واردات در بخش کشاورزی در دوران مدیریت 
محمود حجتی عنوان کرد: در این بخش ما در افزایش 
صادرات مقدار ۵ میلیارد دلاری را شاهد بودیم و این 

یعنی یکی از عوامل رونق در این بخش.
تولید کشور 

از 97 میلیون تن به 122 میلیون تن رسیده است
وزیــر جهاد کشــاورزی نیــز در صحن علنی و 
در دفــاع از خود بیان داشــت: ما براســاس قوانین 
بالادستی و سیاســت های کلی نظام که به ما ابلاغ 

شده و همچنین قانون برنامه و سیاست هایی که در 
چارچوب اقتصاد مقاومتی اعلام شد برنامه هایی را در 
وزارتخانه تنظیم کردیم و براســاس آن رویکردهای 
وزارتخانه را ابلاغ کردیم و در این چارچوب عملیات 

خود را شروع کردیم.
محمود حجتــی با تأکید بر اینکه تلاش کردیم 
ظرفیت های داخلی را شناسایی کنیم، اظهارداشت: 
خدای بزرگ را ســپاس می گویم که در دولت های 
یازدهم و دوازدهم توفیق خدمت پیدا کردم تا برای 
سربلندی ملت عزیز ایران و اقتدار جمهوری اسلامی 
و تقویت بنیه اقتصادی کشور از طریق ارتقاء امنیت 
غذایی و افزایش ضریــب خوداتکایی در محصولات 
راهبردی کشاورزی و مواد غذایی و همچنین گسترش 
کشــاورزی و تولید پایدار در حد و توان خود سعی و 

تلاش کنیم. 
وی اظهار داشــت: وزارت جهاد کشاورزی با 
درک عمیق ضرورت برنامه ریزی از سفره تا مزرعه 
علیرغم آماده نبودن ســاختار بــا توجه به وجود 
مشکلات در ساختار نظام اداری مسئولیت سنگین 
عملیاتــی کردن قانون تمرکز وظایف را که تا قبل 
از شــروع این دولت به مدت ۲ سال متوقف بود از 
سال ۹۲ شروع شد و در حقیقت بخش تولید را با 
بازار گره زد و در این مسیر برنامه های متعددی را 

به اجرا گذاشت.

وزیر جهاد کشاورزی خاطرنشان کرد: این به این 
معنی نیست که ما مشکلی نداریم اما کارهای مهمی 

در این مسیر انجام شده است. 
وی اضافه کرد: تولید کشــور از ۹7 میلیون تن 
به ۱۲۲ میلیون تن رســیده است و ۲۵ میلیون تن 
افزایش تولید داشتیم علیرغم اینکه مصرف آب مراتع 
کمتر از آن سال هاست که آنها عمدتاً به یمن برکت 
همین افزایش بهره وری و به کارگیری دانش، تکنولوژی 

و ابزار روز است.
حجتی اضافــه کرد: با افزایــش تولید، واردات 
کشــور 4 الی ۵ میلیون تن در ســال کاهش یافته 
است، جمعیت هم در این سال ها قریب به ۵ میلیون 
نفر افزایش داشته است اما واردات 4 تا ۵ میلیون تن 

کاهش پیدا کرده است.
حجتــی به کاهش تراز تجاری غذای کشــور از 
منهــای 8 میلیارد دلار در ســال ۹۲ به منهای ۳ و 
یک دهم میلیارد دلار اشــاره کرد و اظهار داشت: در 
حقیقت نزدیک ۵ میلیارد دلار صرفه جویی در مصرف 

غذا داشته ایم.
امضای بیش از 100 نماینده مجلس 

بر سؤال از رئیس جمهور 
جبار کوچکی نژاد نماینده رشــت در گفت وگو 
با فــارس، اظهارداشــت: در صحــن علنی مجلس 
نمایندگان در حال جمع آوری امضاء برای ســؤال از 

رئیس جمهور هستند.
وی افزود: تاکنون بیش از صد نفر از نمایندگان 
پای این ســؤال را امضا کردند و اساس این سؤال بر 

اساس 6 محور اقتصادی است.
کوچکی نژاد تصریح کرد: این ســؤال در 6 محور 
اقتصــادی در رابطه با مواردی همچون مشــکلات 
مؤسسات مالی و اعتباری از جمله کاسپین، مشکلات 
مال باختگان مؤسســات مالی، نابسامانی در بازار ارز 
و معضل بیکاری تهیه شــده اســت که قاعدتاً پس 
از افزایــش امضاها به هیئت رئیســه مجلس تقدیم 

خواهد شد.
وی ادامــه داد: با ایــن اوصاف و با پیش رفتن 
روند سؤال قاعدتاً رئیس جمهور باید بعد از تعطیلات 
نوروزی به مجلس بیاید و نســبت به سیاست های 
اقتصادی خود که کشور را دچار مشکل کرده است 

پاسخگو باشد.

با 117 رأی مخالف به استیضاح

مجلس رأی به ابقای حجتی در وزارت جهاد كشاورزی داد

معــاون اول قوه قضائیه گفت: در مبارزه با 
قاچاق توفیق چندانی نداشته ایم؛ اما خوشبختانه 
قوه قضائیه در مسئله اراضی ملی و منابع طبیعی 

عملکرد فوق العاده ای داشته است.
به گزارش میزان، حجت الاســلام غلامحســین 
محسنی اژه ای در اولین جلسه پیگیری سیاست های 
اقتصاد مقاومتی در دستگاه قضا، اظهار داشت: یکی 
از ابزار هایی که دشمن قصد دارد با استفاده از آن به 
مردم ایران فشار وارد کند جنگ اقتصادی است که 
در ســال های اخیر آن را شدت بخشیده و به اشتباه 
فکر کرده اســت که با این تحریم ها می تواند نظام ما 
را فلج کند و با فشــار های اقتصادی که به مردم وارد 
می شود می تواند مردم را به مقابله با نظام وادار کند.

محسنی اژه ای با بیان اینکه ما در راستای اجرای 
اقتصاد مقاومتی یکسری اولویت ها داریم که باید آنها 
را بصورت جدی تری پیگیری کنیم، ادامه داد: یکی 
از این اولویت ها مبارزه جدی با فســاد است. در این 
راســتا باید بدانیم که با پرونده هایی که موضوع آنها 
مفسده اقتصادی است، چگونه برخورد کنیم تا کارخانه 
یا کارگاه تعطیل نشود و به اقتصاد ضربه نخورد؛ لذا 
یکی از مسائل ما نحوه ورود و خروج اینگونه پرونده ها 
است که نوع برخورد ما ممکن است گاهی مفید و یا 

گاهی مضر برای اقتصاد باشد. یعنی اگر برخی موارد 
را به درستی اداره نکنیم چه بسا کار ما مضر باشد.

وی افزود: اینکه سرمایه گذاران از کار اقتصادی 
می ترســند یا استقبال می کنند  و یا اینکه احساس 
امنیت یا عدم امنیت از کار اقتصادی دارند، از رفتار و 
کار ما مشخص می شود و ما باید به گونه ای رفتار کنیم 

که این احساس امنیت وجود داشته باشد.
معاون اول قوه قضائیه اظهار داشــت: مثلا باید 
بدانیــم با اموالی که از افراد توقیف می شــود و یا با 
کارخانه ای که صاحب آن دستگیر شده است، چگونه 

برخورد کنیم که هم آن کار و هم کارگران بلاتکلیف 
نماننــد. ما هنوز در این خصوص به یک ســاز و کار 

درست نرسیده ایم.
اژه ای بیان کرد: یکی دیگری از مسائل اولویتی 
ما بحث قاچاق کالا است. با همه آثاری که قاچاق در 
تولید ملی ما دارد و همه از مضرات آن آگاه هستیم، در 
برخورد با آن هنوز با مشکل مواجهیم. باید اعتراف کرد 
که در امر مبارزه با قاچاق کالا توفیق زیادی نداشته ایم 

که این امر نیاز به ریشه یابی دارد.
وی افزود: موضوع دیگری که باید به عنوان یک 

اولویت به آن توجــه کنیم، بحث مالیات و پرداخت 
مالیات است. طبیعتاً مالیات تاثیر مستقیمی بر اقتصاد 
کشور دارد. علاوه بر بحث مالیات، موضوع بانک ها هم 
باید مورد توجه بیشتری قرار گیرد و در زمینه بانک ها، 
ما هم به لحاظ سازمان بازرسی و هم به لحاظ حضور 
در شــورای پول و اعتبار باید اقدامات موثری داشته 
باشیم. بنابراین بحث بانک ها، مالیات و قاچاق را باید 

به صورت جدی مورد توجه قرار دهیم.
سخنگوی دستگاه قضا گفت: ما باید هماهنگی 
خود را بین دستگاه قضایی با دولت و بخش خصوصی 
افزایش دهیم که این کار باعث توســعه اقتصادی و 

جلوگیری از تعطیلی کارخانجات خواهد شد.
اژه ای با اشــاره به مبارزه بــا تصرفات اراضی و 
منابــع طبیعی اعلام کرد: خوشــبختانه قوه قضائیه 
درباره مســئله اراضی ملی و منابع طبیعی بصورت 
فوق العاده، عملکرد خوبی داشته و موفق بوده است؛ 
بخصوص در سالیان اخیر این اقدامات به گونه ای بوده 
که تقریبا هیچ گونه تصرفات جدیدی نداشته ایم؛ یعنی 
در مبارزاتی که در ســالیان اخیر با تصرفات عدوانی 
داشــته ایم، این تصرفات به حداقل رسیده است که 
البته امیدواریم بتوانیم این موضوع را در سال ۹7 هم 

با جدیت پیگیری کنیم.

معاون اول قوه قضائیه:

توفیق زیادی در امر مبارزه با قاچاق کالا نداشته ایم
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دادستان تهران به بیان توضیحاتی در رابطه با 
اجرای حکم حمید بقایی پرداخت.

به گزارش میزان، عباس جعفــری دولت آبادی در 
حاشیه آخرین نشست شورای معاونین در سال جاری با 
حضــور در جمع خبرنگاران به بیان توضیحاتی در رابطه 
با اجرای حکم حمید بقایی پرداخت و با تشریح عناوین 
اتهامات وی مطابق با کیفرخواســت گفت: اختلاس به 
مبلغ ۱6 میلیارد تومان، اختلاس سه میلیون و هفتصد 
و شصت و شش هزار و پانصد یورو، تصرف غیرقانونی در 
وجــوه دولتی که در این بخش دادگاه تجدید نظر برائت 
داده است، تصرف غیرقانونی در اموال دولتی شامل 7۰۳ 
ســکه تمام بهار آزادی، ۱84۲ قطعه نیم سکه، ۱۵ سکه 
دو و نیــم و مبالغی وجوه نقدی که در این بخش دادگاه 

تجدیدنظر تایید کرده است.

جعفری دولــت آبادی در ادامه بیان عناوین اتهامی 
بقایی گفت: تبانی در انجام معاملات دولتی از طریق عقد 
قرارداد ها که در این بخش دادگاه تجدید نظر نقص گرفته 
که به دادگاه برگشــته است تا رفع نقص شود. همچنین 
تصــرف غیرقانونی در وجوه دولتی به مبلغ ده میلیارد و 
اختلاس ۳۰۰ میلیون تومانی از صندوق قرض الحســنه 

شهیدان رجایی و باهنر نیز تایید شده است.
وی ادامه داد: مطابق کیفرخواست در مورد ممانعت 
از انجام وظایف سازمان بازرسی کل کشور به 6 ماه حبس 
محکوم که تایید شــده اســت. همچنین چند مورد هم 
حمل لوازمی چون شوکر برقی و امثالهم بوده که دادگاه 
تجدیدنظر آن را نپذیرفته و به ضبط این اقلام رای و اتهام 
را برائت داده است. دادستان تهران خاطرنشان کرد: طبق 
قانون مجازان اسلامی، وقتی دادگاه فردی را به مجازات های 

متعدد محکوم کند، حکم اشد اجرا می شود که در مورد 
ایشان ۱۵ سال حبس است که از آنجایی که تایید شده 

بود روز سه شنبه اجرا شد.
جعفری دولت آبادی با بیان اینکه در بخش مسائل 
اجتماعی با یک سری ساختارشکنی هایی مواجه بودیم، 
بر برخورد با هرگونه ساختارشــکنی تاکید کرد و گفت: 
دستگاه قضایی ساختارشکنی را حتما نظارت خواهد کرد 
کمااینکه در موردی که اخیرا در برخی معابر انجام شد با 

سرعت عمل گردید.
وی بیان داشت: معتقدیم مردم در این بخش می توانند 
با استناد به اصل هشتم قانون امر به معروف و نهی از منکر 
مشارکت بیشتری داشته باشند و حضور مردم در این بخش 
و مباحث فرهنگی موثر خواهد بود؛ اما در مورد کســانی 
که ساختارشکنی کنند حتما دستگاه قضایی و دادستانی 

تهران رسیدگی جدی خواهد کرد کمااینکه در یک مورد 
حکم صادر شد.

برای حادثه خیابان پاسداران 
شاید تا 100 فقره کیفرخواست صادر شود

همچنیــن به گــزارش خبرگزاری صدا و ســیما، 
دادســتان تهران در خصوص حادثه خیابان پاسداران که 
اواخر بهمن و اول اســفند رخ داد گفت: حداقل تا امروز 
۲۰ فقره کیفرخواست صادر شــد و شاید به ۱۰۰ فقره 

کیفرخواست برسد.
وی افزود: در بخش آشــوب های دی ماه ۱77 فقره 
کیفرخواست صادر شد که ۱8 فقره به محکومیت رسید 
که ۱۳ فقره از این پرونده ها منجر به حبس شد.در خصوص 
گروهک ضد انقلاب ری استارت هم ۲۲ کیفرخواست صادر 

شده که دو فقره دادنامه حبس صادر شده است.

دادستان تهران عناوین اتهامات »حمید بقایی« را تشریح كرد

احمر؛  داروخانه های هلال  کاری  ساعات 
داروخانه مرکزی، تخصصی و فوق تخصصی 
)تک نسخه ای(، تهرانپارس و جزیره کیش در 

تعطیلات نوروز 1397 اعلام شد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان تدارکات 
پزشــکی هلال احمــر، داروخانه هــای مرکزی، 
تخصصــی و فــوق تخصصــی )تک نســخه ای(، 
تهرانپارس و جزیره کیش به علت انبارگردانی سه 
شنبه ۲۹ اســفند تعطیل است. همچنین ساعت 
کاری داروخانه مرکزی دوشــنبه ۲8 اســفند به 
دلیل انبارگردانی از ساعت 7:۳۰ تا ۱۳ خواهد بود.
در تعطیلات نــوروز، داروخانه مرکزی هلال 
احمــر از ســاعت 8 الی ۱۳ بــاز خواهد بود و در 
روزهای غیرتعطیل ایام نوروز از ساعت 8 الی ۱6 
در خدمت رســانی به هموطنــان و بیماران عزیز 
آماده اســت. همچنین داروهای تک نسخه ای در 
روزهــای تعطیل از طریــق داروخانه مرکزی در 

اختیار هموطنان قرار خواهد گرفت.
بر اســاس این گــزارش، داروخانه های تک 
نســخه ای، تهرانپــارس و جزیره کیــش نیز در 
روزهــای تعطیــل ایام نوروز بســته اســت و در 
روزهای غیرتعطیل از ســاعت 7:۳۰ الی ۱۳ فعال 

خواهند بود.
نمایندگان ســازمان های بیمه  ای که نســخ 
پزشکی را تایید می کنند، در ایام غیرتعطیل نوروز 
از ساعت 8 الی ۱۳ در داروخانه ها حضور خواهند 
داشت و در ایام تعطیل نوروز تایید نسخ از طریق 
شعب مربوطه انجام خواهد شد. شایان ذکر است، 
داروخانــه مرکزی و تک نســخه ای )تخصصی و 
فــوق تخصصی( هلال احمر در خیابان طالقانی و 
داروخانه شماره ۲ در تهرانپارس واقع شده است.

بنا به این گــزارش هموطنان می توانند برای 
کســب اطلاعات دارویــی با شــماره تلفن ویژه 

4۱6۵۱-۰۲۱ تماس بگیرند.
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چک سفید مجلس به دولت
مشکل مسکن و بیکاری نداریم، ادامه بدهید!

بقیه از صفحه 2
امیرآبــادی خطــاب به آخوندی تاکید کرد: شــما 
نمی دانســتید این گردش کار چیست و زیر آن نوشتید 
موافقت می شود؟ در این نامه آقای جابرانصاری خطاب به 
شما نوشته است »با سلام همانگونه که مستحضریت یکی 
از ارکان مبارزه با مفاسد اقتصادی و تحقق تدابیر حضرتعالی 
جلب مشــارکت دســتگاه های مختلف و مراجع قانونی 
مرتبط بوده و نقش قوه قضائیه بالاخص دادسرای مبارزه 
با زمین خواری کارکنان دولت و دادگاه های رسیدگی کننده 

به این گونه پرونده ها در خور تقدیر است«.
وی گفت:  آقای وزیر معنای این نامه چیست؟ آیا قوه 
قضائیه درخواست آپارتمان داشته است؟ آقای آخوندی 
موقعی باید در سیستم شما گردش کار شود که سازمانی 
درخواست کند. قوه قضائیه درخواستی نداشته پس برای 

چه جابر انصاری چنین درخواستی کرده است؟«
امیرآبادی در پایان خطاب به نمایندگان گفت: مطالب 

زیاد است اما این شما این آقای وزیر و این سوانح.
به هــر حال اظهارات دلســوزان و اســناد موجود 
نمایندگان را به این نتیجه نرساند که مهر پایانی به عملکرد 
پرحاشــیه و خطرساز آخوندی بر وزارت راه و شهرسازی 
بزنند و عباس آخوندی با ۹۲ رأی موافق استیضاح ، ۱۵۲ 
رأی مخالف و ۲ رأی ممتنع از مجموع ۲46 نماینده حاضر 

در جلسه در سمت خود باقی ماند.
با یک رای باطله ربیعی وزیر ماند!

البته درد تنها این نیست که چرا نمایندگان استیضاح 
کرده و از صبح تا بعد از ظهر نظرشان عوض شده است، 
تاسف بارتر اینکه برخی نمایندگان رای ممتنع داده و نظری 
در این میانه نداشته اند و از این اسف بارتر اینکه علاوه بر رای 
موافق، مخالف و ممتنع شاهد یک رای باطله نیز بوده ایم!
علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با ۱۲6 
رأی موافق، ۱۲4 رأی مخالف و ۲ رأی ممتنع و یک رای 
باطله از مجموع ۲۵۳ نماینده حاضر در جلسه در سمت 
خود باقی ماند و این گونه بود که یک رای باطله توانست 

تکلیف وزارت کار را مشخص سازد.
نگاهی به اظهارات اعضای فراکسیون امید و برخی 

نماینــدگان مجلس که صبح مخالف یــک وزیر بوده و 
نطق خود را برای ســخنرانی در مجلس آماده می کردند 
و بعــد از ظهر در موافقت با او رای داده و یا نطق کردند 
نشــان دهنده یک طنز تلخ اســت و آن اینکه لابی های 
پرهزینــه از بیت المال اثرگذار بوده و رای ها را جابه جا و 

میزهای مدیریتی را تثبیت می کند!
با اعتبار مجلس بازی نکنیم!

عباس گودرزی نماینده بروجرد نیز عصر سه شنبه و 
پس از پایان استیضاح عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی 
که به ابقای وی منجر شد طی تذکری شفاهی گفت: نباید 
با اعتبار مجلس در افکار عمومی بازی کنیم و شان مجلس 
را باید رعایت کرد. وی با ذکر اینکه خود اســتیضاح وزیر 
راه وشهرســازی را امضا نکرده اســت، اظهار داشت: اگر 
کسی استیضاح را امضا می کند باید پای آن بایستد و اگر 
در کمیسیون امضای خود را پس نگرفت نباید در صحن 

از آن منصرف شود. 
عدم ثبات قدم وهن مجلس است

حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر نیز پس 
از پایان اســتیضاح عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی 
که به ابقای وی منجر شــد، گفت:اگر کسی پای سؤال یا 

استیضاحی را امضا می کند باید پای آن بایستد.
وی با ذکر اینکه برخی از نمایندگان 4 تا ۵ بار طرح 
سؤال از رئیس جمهور را در صحن امضا کرده ولی امضای 
خود را پس گرفته اند، بیان داشــت: نمایندگان مجلس 
باید ثبات قدم داشــته باشند. حاجی دلیگانی گفت:  اگر 
نمایندگانی قبل از امضای خود پای اســتیضاح وزیری از 
آنجا که باید اجازه نگرفته اند، باید قبل از امضا این اجازه را 
بگیرند و این وهن مجلس است که پس از امضای استیضاح 

و طرح آن در صحن امضای خود را پس بگیرند.
وی با تاکید بر اینکه مجلس برای روز سه شنبه مسائل 
مهم تری را در دستور داشت، خاطرنشان کرد: وقتی برای 
جمع آوری امضا برای اســتیضاح وزیر راه نزد من آمدند 
از آنجا که به اســتیضاح کنندگان اعتماد نداشتم به آنها 
گفتم چون اعتماد ندارم که تا آخر پای استیضاح بمانید، 

آن را امضا نمی کنم.


